



جنون الغضب

- ❖ حين شفى الرب المجنون أصبح إنساناً عاقلاً - وكما قال الرب عن نفسه أنه "بروح الله يخرج الشياطين" هكذا فعندما نخضع لعمل الروح فينا نصير بنعمته عاقلين هادئين وحين نرفض عمل الروح في داخلنا نصبح كالمجانين ولو مؤقتاً كما يحدث في حالات الغضب والهييج الشديد.
- ❖ لذلك نتكلم اليوم عن الغضب الذى يجعلنا غير قادرين على ضبط أعصابنا وإتزان كلماتنا وأعمالنا حتى مع أولادنا.
- ❖ قد نجد لذلك سبباً مبدئياً فى أننا نلاحظ بسهولة ما فى سلوك الآخرين من التسرع وفقدان الأعصاب والحساسية ما لا نستطيع إحتماله - بينما لا نلاحظ نفس الأمور فى أنفسنا - بل وندافع عن هذه الأمور حين تحدث منا ونطلب من الآخرين إحتمالها "لو كنا حكمنا على أنفسنا لما حكم علينا".
- ❖ أما مع أولادنا فكثيراً ما يدفعنا الخوف عليهم أو القلق بشأنهم إلى الغضب والإنتهار والتوبيخ - ومع أن هذا له ما يبرره إلا أن الوسيلة عادة تكون خاطئة فنفقد أعصابنا ونحتج بالتعب - مع أننا نعلم جيداً أنها تترك آثاراً سيئة لا تمحى بسبب صغر سن أولادنا وعدم خبرتهم وحساسيتهم الشديدة للتعبيرات التى تبدو قاسية بل أحياناً مرعية فى ملامحنا عند الغضب - ومع شدة إهتمامنا بطعامهم - ننسى أن إحتياجهم للحب والإحتمال أكثر بكثير من إحتياجهم للطعام أو الملابس.
- ❖ يقول الرب "تعرفون أن تعطوا أولادكم عطايا جيدة" ولكننا لا نعرف أن نعطيهم كلمات هادئة بل صراخاً وتهديداً وإستعجالاً دائماً وإنتقاداً مستمراً وواجبات بلا توقف.
- ❖ نظن أحياناً أن الغضب من أجل الله شيء صالح - ولكن غضب الإنسان لا يصنع بر الله - فالغضب البشرى نابع من الكبرياء وعدم المحبة.

The madness of anger

- ❖ When the Lord healed the demon-possessed, he became in his right mind. And as the Lord said about Himself that He "cast out demons by the Spirit of God", so when we submit ourselves to the work of the Spirit inside us we become, with His grace, in our right minds, and quiet. And when we refuse His work inside us, we lose our minds, even temporarily - as in case of great wrath and fierce anger.
- ❖ So, we will speak today about the anger, which makes us unable to control our nerves, our words, and our doings, even with our kids.
- ❖ We may notice that we usually detect easily in the conduct of others over sensitivity and losing of nerves or hastiness which we cannot bear. At the same time, we do not notice the very same things in ourselves. Moreover, we may defend these things when they are done by us, asking others to bear them "For if we would judge ourselves, we would not be judged".
- ❖ Also, with our kids, we are driven, many times, by fear and worry, to anger and rebuke. But the way we do it is wrong, because we lose our nerves. At the same time, we know very well how bad it is leaving indelible effects on their personalities because of their young age and inexperience and their over sensitivity for our cruel features while we are angry. And while we care much for their nourishment, we forget about their much more needed love and toleration.
- ❖ The Lord said "You know how to give good gifts to your children". But we do not know how to speak to them quietly, just screaming, threatening, hurrying always, criticizing all the time and giving orders.
- ❖ We also may think that anger for God's sake is a good thing. But the human anger, which comes out from their pride and unloving nature, does not do the righteousness of God.

Church News and Schedule by telephone:
514- 274-1589

website www.stmarkmontreal.ca email:
mark@saintmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service Schedule مواعيد الخدمة

+ Holy Liturgy	Wed 5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu 7 - 8	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu 8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri 8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Friday Youth Meeting	Fri 8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	Sat 7½ - 11	PM	+ عشية - درس كتاب - تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun 8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sons of Light club	Sat 2½ - 7	PM	+ نادي أبناء النور
+ Angels Club	Sat 3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Sunday School	Sun 12 - 1½	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun 1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Hymns Meeting	Sun 1½ - 2	PM	+ درس ألحان
+ Servants Meeting	Sun 2 - 3	PM	+ إجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

١. لازال قداسة البابا يعالج بعد العملية الجراحية - الرب يقيمه سالماً سريعاً ببركة صلواته وصلوات القديسين.

٢. العمل مستمر في الإعداد لإستخراج رخصة المدرسة والإعداد للمباني.

٣. درس الكتاب بعد عشية السبت المقبل من إنجيل متى "مستقبل الكنيسة".

مشاركة

تشارك الكنيسة أحبائها مشاعرهم وتطلب نياحا وراحة للمنتقلين في أحضان القديسين
١. المرحومة إعتدال أنيس والدة المهندسة مارسيل فوكيه (زوجة الأستاذ فايز نصير) وجدة

مهندس وسيم ودكتور فادي

٢. المرحومة أماليا شقيقة السيدة هايدي أرملة المرحوم حلمي عوض وخالة المهندس جورج

عوض

CHURCH NEWS

1. His Holiness the Pope is still under treatment after the surgery, may the Lord raise him safely and quickly by the blessings of his prayers and the prayers of the saints.
2. Work is ongoing with concern to issuing the school license and preparing for the buildings.
3. Next Saturday's Bible study will be from the Gospel of St. Matthew "the future of the Church".

Condolences

The church shares the families of the departed their feelings and asks that their souls be reposed in the bosom of the saints:

1. The departed Eatedal Anis, mother of Marcel Foukeih (wife of Fayez Noseir), and grandmother of Wassim and Fadi
2. The departed Amalia, sister of Haidy (widow of the departed Helmy Awad), and aunt of George Awad.